

Title (en)  
DEVICE FITTED ON HAND POWER TOOLS.

Title (de)  
EINRICHTUNG AN HANDWERKZEUGMASCHINEN.

Title (fr)  
DISPOSITIF MONTE SUR DES OUTILS A MAIN MECANIQUES.

Publication  
**EP 0605602 A1 19940713 (DE)**

Application  
**EP 92920854 A 19920924**

Priority  
• DE 4132023 A 19910926  
• DE 9200820 W 19920924

Abstract (en)  
[origin: DE4132023A1] A device fitted on hand power tools to transmit a rotary and/or percussive movement to a tool (22) has two or three rotary drivers (14) in rotation-symmetrical array. These drivers (14) are stepped so that side sections (16) running radially to the central axis (15) alternate with guide sections (17) running along a cylinder lateral surface. To lock the tools (10) axially, there are, in the region of the rotary drivers (14), locking members (20) engaging in recesses (28) in the tool (22). The tool attachment (10) of the invention makes it possible to clamp tool shanks of diameters between 8 and 12 mm without any adjustment or change. Thus, despite fixed drivers (14), good rotation properties are attained.

Abstract (fr)  
Un dispositif monté sur outils électriques pour la transmission d'un mouvement de rotation et/ou de frappe à un outil (22) présente deux ou trois entraîneurs rotatifs (14) disposés en symétrie de révolution. Les entraîneurs rotatifs (14) sont étagés et des parties latérales (16) s'étendant radialement à l'axe médian (15) alternent avec des sections de guidage (17) s'étendant le long d'une surface latérale de cylindre. Pour le verrouillage axial des outils (10) sont disposés dans la zone des entraîneurs rotatifs (14) des corps de verrouillage (20), lesquels s'engagent dans des creux (28) de l'outil (22). Le système de raccordement de l'outil (10) selon l'invention permet de serrer sans réglage ou modification des tiges d'outil ayant des diamètres compris entre 8 et 12 mm. Ainsi sont obtenues de bonnes caractéristiques de rotation bien que les entraîneurs rotatifs soient fixes (14).

IPC 1-7  
**B25D 17/08**

IPC 8 full level  
**B23B 31/107** (2006.01); **B23B 31/02** (2006.01); **B23B 31/22** (2006.01); **B23B 45/16** (2006.01); **B23Q 3/12** (2006.01); **B25D 16/00** (2006.01); **B25D 17/08** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**B25D 17/088** (2013.01 - EP US); **B25D 2217/0003** (2013.01 - EP US); **B25D 2217/0034** (2013.01 - EP US); **B25D 2217/0038** (2013.01 - EP US); **B25D 2217/0042** (2013.01 - EP US); **Y10T 279/17068** (2015.01 - EP US)

Citation (search report)  
See references of WO 9305929A1

Designated contracting state (EPC)  
AT CH DE DK ES FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)  
**DE 4132023 A1 19930401**; AT E140414 T1 19960815; DE 59206789 D1 19960822; DK 0605602 T3 19961125; EP 0605602 A1 19940713; EP 0605602 B1 19960717; ES 2090693 T3 19961016; JP 3253618 B2 20020204; JP H06510710 A 19941201; US 5474139 A 19951212; US 5706903 A 19980113; WO 9305929 A1 19930401

DOCDB simple family (application)  
**DE 4132023 A 19910926**; AT 92920854 T 19920924; DE 59206789 T 19920924; DE 9200820 W 19920924; DK 92920854 T 19920924; EP 92920854 A 19920924; ES 92920854 T 19920924; JP 50570393 A 19920924; US 21132894 A 19940325; US 41950795 A 19950410